

MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS  
STATE EDUCATIONAL ESTABLISHMENT  
"SCHOOL OF BUSINESS OF THE BELARUSIAN STATE UNIVERSITY"

Department of Finance and Management

**Master's Thesis abstract**

**TAX PLANNING IN THE CORPORATE MANAGEMENT SYSTEM IN  
CHINA**

**XU  
Jiacheng**

Supervisor  
Zhang Pengfei,  
Ph.D. in Economics

Minsk, 2024

Master's thesis: 82 p., 9 tables, 70 sources

## TAX PLANNING, FINANCIAL MANAGEMENT, FINANCIAL RISK, CORPORATE MANAGEMENT, TAX PAYMENT

The aim of the master's thesis research is to determine and open the general tendencies and peculiarities of functioning and development of tax management in China at the corporate level.

The relevance of the master's thesis is tax management has a direct impact on the formation of financial resources, the value of organizations, so it is necessary to generalize the fragmentary theoretical knowledge and practical experience accumulated fragmentary theoretical knowledge and practical experience on the issues of tax management at the level of organizations.

The object of study is tax planning in the corporate management system in China.

The subject of the research is features of the corporate governance system in the process of managing taxes and taxation at the organizational level.

Scientific novelty of the study: this paper mainly analyzes the tax planning in Alstom's financial management as an entry point, based on China's new current tax law and accounting regulations, combined with qualitative discussion and quantitative analysis, based on actual cases, will be compared with the program to derive the optimal planning program, so as to launch the general theory of tax planning for foreign-funded enterprises, which is of strong practical guidance.

The area of possible practical application of work research are institutions and organizations, such as finance departments and financial institutions, which can use the findings and recommendations of this study in the field of corporate tax planning.

The master's thesis is an independent research.

Магистерская диссертация: 82 с., 9 табл., 70 источников

## НАЛОГОВОЕ ПЛАНИРОВАНИЕ, ФИНАНСОВЫЙ МЕНЕДЖМЕНТ, ФИНАНСОВЫЕ РИСКИ, КОРПОРАТИВНОЕ УПРАВЛЕНИЕ, УПЛАТА НАЛОГОВ

Целью диссертационного исследования является определение общих тенденций и особенностей функционирования и развития налогового менеджмента в Китае на корпоративном уровне.

Актуальность магистерской диссертации обусловлена тем, что налоговый менеджмент оказывает непосредственное влияние на формирование финансовых ресурсов, стоимости организаций, поэтому необходимо обобщить накопленные теоретические знания и практический опыт по вопросам налогового менеджмента на уровне организаций.

Объектом исследования является налоговое планирование в системе корпоративного управления в Китае.

Предметом исследования выступают особенности системы корпоративного управления в процессе управления налогами и налогообложением на уровне организаций.

Научная новизна исследования: в работе исследуется налоговое планирование в финансовом управлении компании Alstom в качестве отправной точки, на основе действующего налогового законодательства Китая и положений по бухгалтерскому учету, в сочетании с качественным обсуждением и количественным анализом, на основе реальных случаев, проведено сравнение с программой для выведения оптимальной программы планирования, с тем, чтобы запустить общую теорию налогового планирования для предприятий с иностранным финансированием, которая имеет сильное практическое руководство.

Областью возможного практического применения исследований работы являются учреждения и организации, такие как финансовые департаменты и финансовые институты, которые могут использовать выводы и рекомендации данного исследования в области корпоративного налогового планирования.

Магистерская диссертация является самостоятельно выполненным исследованием.